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Přítomni   

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS MU bylo přítomno 35 senátorů a senátorek; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 35 členů AS 

   

Zvaní hosté   doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 

prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., prorektor pro akademické záležitosti 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro studium a informační technologie 

doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., prorektorka pro vnější vztahy 

Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka  

Mgr. Iva Zlatušková, kancléřka 

Mgr. Tereza Fojtová, ředitelka pro komunikaci 

 
Další členové akademické obce MU 
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1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS Stanislav Balík, uvítal na zasedání všechny přítomné 

a konstatoval usnášeníschopnost AS MU.   

Ze zasedání se omluvili: Zdenko Reguli, Petr Procházka, Jiří Libra, Luděk Bláha, Petr 

Dytrt, Pavel Lízal, Jiří Růžička, Oldřich Racek, Josef Bejček, Jan Bouda a Vojtěch Kyselý.  

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Petra Konopáče. 

 

Studentské mandáty za FSpS nejsou obsazené. Doplňující volby do AS MU nebudou 

vyhlášeny z rozhodnutí AS FSpS MU ze dne 18. 9. 2017 v souladu s VŘ AS MU. 

 

Předseda AS navrhl program zasedání (viz program). Návrh programu byl jednohlasně 

schválen. 

 

Josef Tomandl obdržel náhradní hlasovací zařízení a hlasuje pod číslem 51. 

2. Kontrola úkolů 

Předseda AS informoval, že: 

 byla zaslána nominace do FR MU; 

 byla zřízena adresa asmu.vmk@muni.cz;   

 Michaela Tvrdoňová a Michal Koščík rezignovali na členství ve VaMK AS MU 

z důvodu kandidatury ve volbách do AS MU; 

 nový AS MU bude nucen vypsat doplňovací volby do KAP. Ve volebním obvodu KAP 

FF jsou pouze 2 kandidáti na 3 volná místa. Proběhnou standardní volby, poté 

proběhnou doplňovací volby na 1 místo člena AS a 2 místa náhradníků; 

 po letech byla vytvořena aplikace na kontrolu platnosti/trvání mandátů v AS MU.   

 

Předseda AS poděkoval prorektoru Bulantovi a doc. Michalovi Brandejsovi z týmu IS za 

vytvoření aplikace pro kontrolu platnosti mandátů v AS MU. 

3. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality 

Předseda AS uvedl, že Zprávu o vnitřním hodnocení (dále jako „Zpráva“) předložil rektor 

(jako předseda RVH) v termínu stanoveném JŘ AS MU. AS Zprávu schvaluje 

nadpoloviční většinou přítomných. 

 

Rektor uvedl, že se jedná o důležitý dokument, který je základem žádosti o institucionální 

akreditaci. Zákon ukládá Zprávu vypracovat 1x za 5 let a každoročně ji aktualizovat.  

Různé VVŠ mají odlišný přístup k obsahu Zprávy. MU investovala do 

institucionálního výzkumu a má o sobě k dispozici data a časové řady, které ukazují vývoj 

MU v dlouhodobém horizontu.  

Zpráva zohledňuje poslední evaluaci ze strany Evropské univerzitní asociace (EUA) 

z roku 2012.  

Podklady pro Zprávu byly rozsáhlé, vycházely z interních dokumentů fakult, plánů 

činnosti, monitoringů, apod. Zpráva zohledňuje i doporučení Mezinárodní vědecké rady 

MU.  

mailto:asmu.vmk@muni.cz
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Rektor ocenil práci na zprávě, podle jeho názoru se jedná o realistický obraz toho, 

co se na MU stalo.  

Největší změny v oblasti studia souvisí s tím, že se MU rozhodla korigovat tzv. 

masifikaci studia. MU začala usilovat o to, aby se poměr počtu studentů na učitele blížil 

standardu na kvalitních zahraničních univerzitách. Do činnosti MU se promítá 

snaha  posílení charakteru studenstva směrem k výzkumnému charakteru MU (posílit 

podíl nMgr., oslabit podíl Bc. studentů) a snaha o navýšení zahraničního prvku (více 

zahraničních studentů).  

MU se na základě doporučení EUA zabývala mj. studijní neúspěšností, systémem 

akreditací a vnitřního schvalování studijních programů. Některá doporučení EUA se 

nenaplnila. Plnění části z nenaplněných doporučení je již v běhu: externí zapojení do 

hodnocení studijních programů, stanovení vnitřních standardů pro studijní programy 

a struktura studijních programů (díky změnám v systému akreditací má MU příležitost toto 

doporučení naplnit). 

Podařilo se dosáhnout posunu ke kvalitě tvůrčí činnosti a k posilování výzkumné 

infrastruktury. Daří se navyšovat podíl produkce, která se umisťuje v nejlepších 

časopisech, což rektor považuje za velký úspěch.  

Další doporučení se odrazila v politice Grantové agentury MU – doporučení více 

využít potenciál oborové různosti MU k podpoře projektů s interdisciplinárním 

charakterem. Došlo k výraznému posunu v reflexi vědy díky bibliometrickému systému.  

Byla rozvinuta podpora pro žadatele o náročné granty. MU je v získávání 

evropských grantů nejúspěšnější školou v ČR. 

V oblasti personální politiky došlo k nastavení většího řádu do hodnocení 

akademických pracovníků. Tvůrčího volno (od roku 1998 je akademickým pracovníkům 

přiznáno 1x za 7 let) by se mělo stát standardem, nikoliv výjimkou. Debata ohledně 

poskytování tvůrčího volna nebyla jednoduchá, protože je nutné najít prostředky, aby 

tvůrčí volno mohlo být poskytováno. 

Došlo k nárůstu agend vyřizovaných elektronickou formou ve všech oblastech 

činnosti MU. MU musí hledat cesty, jak otupit vnější tlak na nárůst agend. Administrativní 

zátěž řady činností extrémně narůstá a nelze očekávat změnu. Roste zájem o využívání 

IS MU ze strany ostatních VVŠ. 

  

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Hlasování o Zprávě o vnitřním hodnocení kvality  

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 35. 

Pro:                    35 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. e) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, schvaluje Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, 

tvůrčí a s nimi souvisejících činností Masarykovy univerzity, která tvoří přílohu 

zápisu ze zasedání. 
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4. Předchozí souhlas se jmenováním nového člena RVH 

Předseda AS informoval, při udělování předchozího souhlasu se jmenováním nového 

člena RVH se postupuje podle § 9 odst. 1 písm. f) ZVŠ a podle čl. 9 odst. 3 Statutu MU. 

Člen RVH MU doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D., na svoje členství rezignoval k 30. 4. 2017 

z důvodu neslučitelnosti jeho členství s funkcí proděkana. VR MU dne 17. 10. 2017 

navrhla prof. PhDr. Zbyňka Vybírala, Ph.D. AS dává předchozí souhlas nadpoloviční 

většinou přítomných v tajném hlasování.  

 

Rektor doplnil, že prof. Zbyněk Vybíral je známou a respektovanou osobností. 

 

Předchozí souhlas se jmenováním nového člena RVH 

Tajné hlasování 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 35. 

Pro:                    34 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Nehlasoval:               1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů a v souladu s čl. 9 odst. 3 Statutu MU dává rektorovi předchozí 

souhlas ke jmenování prof. PhDr. Zbyňka Vybírala, Ph.D., členem Rady pro vnitřní 

hodnocení Masarykovy univerzity. 

5. Nominace zástupců MU do Rady vysokých škol 

Předseda AS informoval, že AS bude delegovat do RVŠ: 

a) 1 delegáta do sněmu a předsednictva;  

b) 1 delegáta do sněmu;  

c) 1 delegáta za každou fakultu;  

d) 1 delegáta do Studentské komory;  

e) 1 náhradníka delegáta do Studentské komory. 

 

Předseda AS zaslal výzvu k návrhům kandidátů členům AS a předsedům fakultních AS. 6 

z 9 fakult stihlo nominovat zástupce. Nominace za FF a ESF budou schvalovány cca 

v první polovině listopadu 2017. LF bude hlasovat o nominaci až po prosincovém 

zasedání AS a nominovanou osobu bude delegovat až následující AS MU. Nominace viz 

schválené usnesení níže. 

 

Předseda SK dále navrhl jako externího člena za SK Mateje Patrika Žitňanského. M. P. 

Žitňanský se krátce představil. 
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Nominace zástupců MU do Rady vysokých škol 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 35. 

Pro:                    33 

Proti:              0 

Zdržel se:           2 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol pro 

funkční období 2018–2020 tyto delegáty: doc. Mgr. Tomáše Kašparovského, Ph.D., 

jako delegáta MU do sněmu a předsednictva RVŠ; Mgr. Josefa Menšíka, Ph.D., jako 

delegáta MU do sněmu RVŠ; Karla Dolečka jako delegáta do Studentské komory; 

Damira Solaka jako náhradníka delegáta do Studentské komory; doc. JUDr. Markétu 

Seluckou, Ph.D., jako delegátku PrF MU; doc. PhDr. Mgr. Simonu Koryčánkovou, 

Ph.D., jako delegátku PdF MU; RNDr. Pavla Lízala, Ph.D., jako delegáta PřF MU; doc. 

RNDr. Lubomíra Popelínského, Ph.D., jako delegáta FI MU; Mgr. Vratislava Havlíka, 

Ph.D., jako delegáta FSS MU a doc. Mgr. Jiřího Nykodýma, Ph.D., jako delegáta 

FSpS MU.  

 

Hlasování o podpoře externího člena ve Studentské komoře Rady vysokých škol 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 35. 

Pro:                    33 

Proti:              0 

Zdržel se:           2 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity podporuje činnost Mateje Patrika 

Žitňanského jako externího člena ve Studentské komoře Rady vysokých škol. 

6. Transmisní elektronový mikroskop 

Předseda AS informoval, že bod Transmisní elektronový mikroskop byl předložen po 

řádném termínu stanoveném JŘ AS MU, projednávání bodu lze vetovat podle JŘ AS MU. 

Dále upozornil, že nákup schvaluje SR, AS se pouze vyjadřuje nadpoloviční většinou 

přítomných. 

 

Rektor uvedl, že VVŠ ukládá, aby se AS k záměru koupě tohoto přístroje vyjádřil. Nákup 

je hrazen z projektu a nebude mít dopad do ekonomiky MU. Doporučil návrh schválit. 

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, 

nejedná se o doslovný přepis) 

Menšík  Zeptal se, zda v rámci projektu existují nějaké požadavky na udržitelnost, 

tj. finanční požadavky na MU. 

Rektor Po uplynutí životnosti není nutné koupit nový přístroj. Rada pro 

výzkumnou infrastrukturu neshledala, že by se jednalo o duplicitní 

zařízení. 
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Kancléřka Upozornila, že návrh projednala i Přístrojová komise MU. 

Bednaříková Požádala o další podrobnosti nákupu přístroje. 

Kubíček Uvedl, že přístroj putuje na CEITEC v rámci projektu Czech Infrastructure 

for Integrative Structural Biology (společný projekt CEITEC a BIOCEV). 

Jedná se o pořízení menšího zařízení, které bude podpůrným zařízením 

pokročilého elektronového mikroskopu. Nákup přístroje umožní 

optimalizaci vzorků a časovou úsporu.  

Předseda AS Upozornil, že podrobné informace byly uvedeny v podkladech na jednání.  

 

Hlasování o transmisním elektronovém mikroskopu 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 35. 

Pro:                    34 

Proti:              0 

Zdržel se:           1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, souhlasí s nákupem movité věci — přístroje Transmisní 

elektronový mikroskop, jehož nákupní cena dosáhne nejvýše 45 000 000,– Kč vč. 

DPH.  

7. Odměny za činnost AS MU 

Předseda AS bod uvedl. Jedná se o stejný materiál jako v červnu 2016, kdy rektor 

neobdržel mandát řešit odměny za činnost AS MU. Původně se jednalo o návrh 1 

usnesení. Domnívá se, že je příhodný čas na projednání odměňování členů AS, protože 

končí mandát současného AS a členové nebudou hlasovat o odměnách pro sebe. 

Výsledek debaty bude předán rektorovi k případnému zohlednění ve Vnitřním mzdovém 

předpisu. 

AS se během několika let posunul směrem k tělesu s mnohem profesionálnější 

činností. Došlo k aktivizaci komisí AS, probíhají pravidelná mnohahodinová jednání 

a komise dávají důležitá stanoviska pro hlasování AS. Činnost AS má mnohem větší 

záběr. Změnilo se prostředí univerzity a také okolní prostředí, na členy AS jsou kladeny 

vyšší nároky. V minulosti byla funkce senátora mnohem reprezentativnější. Cílem návrhu 

je dát výkonu funkce senátora větší váhu.  

Jeden z hlavních argumentů proti odměňování je, že výkon funkce je výrazem 

akademické samosprávy a proto by činnost v něm měla být bezplatná. Osobně prosazuje 

zdrženlivost v  odměňování výkonu zastupitelských funkcí. Pokud by ale AS měl být 

konzistentní v otázce odměňování samosprávy, měl by odmítat zvláštní odměňování 

rektora, prorektorů, děkanů apod., neboť i tyto orgány jsou výrazem univerzitní 

samosprávy. Z toho důvodu navrhnul cca 10 orientačních otázek, ze kterých vzejdou 

závěry AS ohledně stanoviska k odměňování.  

Jeho návrh předpokládá, že AS vysloví pouze svůj názor a rektor bude mít právo 

předložit AS svůj vlastní návrh v rámci Vnitřního mzdového předpisu MU. 

 

Diskuse 
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Rektor Vyslovil podporu odměňování členů AS. Jde o investici do práce členů 

AS. Na části VVŠ je odměňování obvyklé. Domnívá se, že lze najít 

transparentní systém odměňování, který nebude budit nedůvěru o 

kontrole vedení MU ze strany členů AS. Důležitým prvkem je, aby systém 

byl pod kontrolou akademické obce. 

Suchý Podporuje odměňování členů komisí, předsedy AS a místopředsedů. 

Bude však hlasovat proti odměňování členů AS. Jeho vizí je, aby 

absolventi více podporovali svoji alma mater. Domnívá se, že by jim 

členové AS měli jít alespoň symbolicky příkladem. Bylo pro něj ctí být 

členem AS, je připraven se jako řadový člen odměny vzdát. 

Předseda AS Po jednání se SK nenavrhl princip odměňování pro předsedy komor. 

Jejich odměňování by mělo být na úrovni předsedů komisí AS. Návrh 

odměňování předsedů komisí proto rozšířil i na předsedy komor. Systém 

odměňování nikomu nebrání, aby se odměny vzdal. 

Najvar Připomenul, že se dlouhodobě domnívá, že má být velký rozdíl 

v odměňování předsedy AS a členů AS. Rozdíl v objemu práce předsedy 

a členů AS je dramatický. Navrhl, aby byl velký rozdíl v odměně předsedy 

a řadových členů AS.  

Předseda AS Ze zákona je předseda členem RVH a vztahuje se na něj odměna člena 

RVH. Bude prosazovat, aby předseda AS nebyl zpravodajem RVH. 

Odměna za činnost v RVH do jisté míry kompenzuje jím navrhovaný malý 

rozdíl v odměně předsedy AS a členů AS.  

Bednaříková Komise měly hodně práce s novelizací ZVŠ. Nerada by jim odebrala do 

budoucna odměnu, přestože není jisté, kolik budou mít práce.  

Předseda AS Upozornil, že se očekává minimálně technická novelizace vnitřních 

předpisů MU. Komise budou mít i v budoucnu dostatek práce.  

Předseda SK Podpořil návrh sen. Najvara.  

 

Následovala série orientačních hlasování. Členové AS se nadpoloviční většinou 

vyjadřovali k jednotlivým otázkám. Z hlasování vzešel následující závěr. 

 

Závěr orientačních hlasování o odměňování za činnosti AS MU 

Akademický senát MU pověřuje svého předsedu, aby jednal s rektorem MU 

o odměňování činnosti v univerzitní samosprávě podle těchto zásad: odměňováni 

budou členové AS MU a jeho komisí na základě principu odměny za účast na schůzi 

souhrnně vypláceným jednou ročně; výše odměny bude činit pro členy AS MU a 

jeho komisí (vyjma předsedů) 1000 Kč hrubého za schůzi (základní odměna); výše 

odměny pro předsedy komisí a komor bude činit trojnásobek základní odměny za 

schůzi; výše odměny pro předsedu AS MU bude činit šestinásobek základní 

odměny za schůzi; v případě souběhu funkce člena senátu a člena (předsedy) 

komisí je možný součet odměn za obě pozice; výši odměny pro jednotlivé členy 

předá předseda AS MU v pravidelném termínu před koncem kalendářního roku na 

základě účasti zaznamenané v zápisech ze schůzí AS MU a jeho komisí. 

8. Termíny zasedání AS MU v roce 2018 

Předseda AS navrhl termíny zasedání AS v roce 2018. AS návrh schvaluje nadpoloviční 

většinou přítomných. Budoucí AS se může od schválených termínů odchýlit. 
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Předseda AS si po krátké diskusi osvojil návrh na změnu termínů oproti původnímu 

návrhu v podkladech k zasedání (změna květnového termínu na 14. 5.). Senátor Ručka 

navrhl pozměňovací návrh (posunutí prvního termínu zasedání na 15. 1). Jako první 

v pořadí se hlasovalo o návrhu v podobě pozměňovacího návrhu sen. Ručky (návrh byl 

schválen, o návrhu předsedy AS se proto nehlasovalo). 

 

Hlasování o termínech zasedání AS MU v roce 2018 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 35. 

Pro:                    21 

Proti:              7 

Zdržel se:           6 

 

Nehlasoval:               1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity schvaluje harmonogram svých řádných 

zasedání v roce 2018 v termínech 15. 1.; 19. 2.; 5. 3.; 9. 4.; 14. 5.; 4. 6.; 1. 10.; 5. 11.; 

3. 12. 

9. Nominace čtyř zástupců AS k jednání o financování doktorských studentů 

Předseda AS informoval, že rektor požádal o nominaci čtyř zástupců AS k jednání 

o financování doktorských studentů (2 za KAP a 2 za SK). 

 

Návrhy nominací 

Za KAP: RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.; doc. PhDr. Jarmila Bednaříková, CSc.; 

Za SK: Mgr. Michaela Tvrdoňová; MUDr. Tibor Stračina. 

 

Nominace čtyř zástupců AS k jednání o financování doktorských studentů 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 35. 

Pro:                    33 

Proti:              0 

Zdržel se:           2 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity nominuje RNDr. Pavla Lízala, Ph.D.; doc. 

PhDr. Jarmilu Bednaříkovou, CSc.; Mgr. Michaelu Tvrdoňovou; MUDr. Tibora 

Stračinu do pracovní skupiny pro jednání o financování doktorských studentů.  

10. Různé 

A. Pozvánka na oslavy 17. listopadu 

Předseda SK pozval členy AS na akce související se 17. listopadem. Jedná se o 3 

akce:  

a) výjezd 17. 11. do Prahy na Albertov a Hlávkovy koleje;  
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b) potom ve stejný den následuje od 15.30 vzpomínková akce na nám. Svobody 

v Brně; 

c) 18. listopadu dále proběhne tradiční lampiónový průvod studentů FF.  

 

Akce jsou na Facebooku a studenti chystají webovou stránku brněnský 17. 

B. Podpora procesů vnitřního hodnocení MU 

Senátor Menšík navázal na svůj diskusní příspěvek k podpoře procesu vnitřního 

hodnocení ze strany IS MU (viz diskuse v bodě A Různé na zasedání AS MU dne 9. 

10. 2017, s. 13).  

Upozornil, že se při procesu vnitřního hodnocení vyskytl problém, kdy zpracovatelé 

skládají hodnotící zprávu z dat, která je nejprve potřeba jednotlivě získat z ISu. Práva 

na přístup ke všem datům nemá garant, nýbrž více odlišných osob. Tyto osoby 

postupně vygenerují několik .pdf souborů, pošlou je garantovi a garant z nich pak 

postupně data přeskládá do jednoho .doc souboru, který se nakonec vkládá zpět do 

ISu.  

Za mnohem logičtější a efektivnější by považoval například postup, kdy je zpráva 

tvořena přímo v IS a data jsou automaticky načtena a zobrazena garantovi na 

správném místě v rámci formuláře sebehodnotící zprávy v ISu, obdobně, jak je tomu 

například při zpracovávání hodnocení doktorských studentů školiteli a oborovými 

radami. Variant efektivního řešení bude ale určitě existovat více. 

Vzhledem k masovosti procesu probíhajícího napříč celou univerzitou považuje za 

vhodné systémově se zamyslet nad otázkou informatické podpory procesu vnitřní 

evaluace na MU. 

 

Prorektor Bulant odpověděl, že se s podporou počítá. Tým IS MU je v současnosti 

bohužel vytížený úkoly s vyšší prioritou (zejm. institucionální akreditace). Záměrem je, 

aby data byla přístupná přímo v IS MU. 

C. Článek Rektor ocenil nejlepší učitele 

Senátor Strejček upozornil, že v článku Rektor ocenil nejlepší učitele na titulní straně 

tištěného vydání časopisu Muni (říjen 2017) je uvedena nepravdivá informace, že 

rektor ocenil nejlepší učitele před zaplněným hledištěm kina Scala. Zeptal se, proč 

informační médium MU uvádí zjevně nepravdivou informaci, když hlediště kina nebylo 

ani z poloviny zaplněné. Nejedná se z jeho pohledu o důležitou informaci, avšak je 

třeba vnímat, že pokud MU nebude uvádět pravdivé skutečnosti v takovýchto 

nepodstatných záležitostech, její sdělení v podstatných věcech nebudou v adresátech 

budit důvěru. 

 

Rektor se omluvil, že na podnět nedovede reagovat, protože vedení MU časopis Muni 

nijak nereviduje, ani necenzuruje. Souhlasil, že není dobře, aby MU podávala 

nepravdivé informace. 

 

Mgr. Fojtová (ředitelka pro komunikaci MU) přislíbila, že záležitost probere 

s příslušným redaktorem.  
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Nejbližší řádné zasedání akademického senátu MU bylo svoláno na 4. prosince 2017.  

Předseda AS poděkoval na závěr všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 17.45 hod. 

  

Zapsal: Petr Konopáč                                                           V Brně, dne 6. 11. 2017 

 

Text schválil: doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., předseda AS MU, dne 19. 11. 2017. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 28. 11. 2017. 

 

 

 

…………………………………………. 

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 



 

Příloha č. 1 
 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 6. 11. 2017 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc.  omluven 

JUDr. Klára Drličková, Ph.D. X  

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X  

Lékařská fakulta     

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

prof. MUDr. Marie Nováková, Ph.D. X   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. – předseda KAP X   

Přírodovědecká fakulta     

prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D.  omluven 

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.  omluven  

doc. RNDr. Ctibor Mazal, CSc. X   

Filozofická fakulta     

doc. PhDr. Jarmila Bednaříková, CSc.  X  

doc. PhDr. Petr Dytrt, Ph.D.  omluven  

Jeffrey A. Vanderziel, B.A. X   

Pedagogická fakulta     

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc. X  

Mgr. Petr Najvar, Ph.D. X  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. X  

Ekonomicko-správní fakulta     

RNDr. Luboš Bauer, CSc. X   



 

doc. RNDr. Josef Kunc, Ph.D. X  

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. X  

Fakulta informatiky     

doc. RNDr. Jan Bouda, Ph.D.  omluven 

doc. RNDr. Eva Hladká, Ph.D. X  

  doc. RNDr. Jan Strejček, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií     

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. X  

PhDr. Petr Suchý, Ph.D. X   

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph.D. X  

Fakulta sportovních studií     

Mgr. Jan Došla, Ph.D. X  

Mgr. Oldřich Racek, Ph.D.  omluven 

doc. PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph.D.  omluven  

Vysokoškolské ústavy     

doc. Mgr. Ctirad Hofr, Ph.D. X  

Mgr. Karel Kubíček, Ph.D. X  

Mgr. Lenka Zouhar Ludvíková X  

  

 

  

  

  



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 6. 11. 2017 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

Petr Procházka  omluven 

Jiří Růžička  omluven  

Lékařská fakulta     

Senad Kolář  X 

Jiří Libra  omluven 

MUDr. Tibor Stračina X  

Přírodovědecká fakulta     

Mgr. Michaela Tvrdoňová X   

Bc. Ondřej Vymazal – předseda SK X  

Filozofická fakulta     

  Bc. Martin Svatoň X  

Bc. Matej Patrik Žitňanský X  

Pedagogická fakulta     

Karel Doleček X  

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Ing. Kristína Babíková X  

Ing. Mgr. Daniel Kerekeš  X 

Fakulta informatiky     

RNDr. František Blahoudek X   

Bc. Jakub Peschel X  

Mgr. Lukáš Ručka X  



 

Fakulta sociálních studií     

Bc. Vojtěch Kyselý  omluven 

Bc. Filip Příhoda X  

Fakulta sportovních studií     

- neobsazeno    -   

- neobsazeno    -   

 



 

Příloha č. 2 
 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 6. 11. 2017 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. e) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, schvaluje Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí 

a s nimi souvisejících činností Masarykovy univerzity, která tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání.  

2. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů a v souladu s čl. 9 odst. 3 Statutu MU dává rektorovi předchozí 

souhlas ke jmenování prof. PhDr. Zbyňka Vybírala, Ph.D., členem Rady pro vnitřní 

hodnocení Masarykovy univerzity.  

3. Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol pro funkční 

období 2018–2020 tyto delegáty: doc. Mgr. Tomáše Kašparovského, Ph.D., jako delegáta 

MU do sněmu a předsednictva RVŠ; Mgr. Josefa Menšíka, Ph.D., jako delegáta MU do 

sněmu RVŠ; Karla Dolečka jako delegáta do Studentské komory; Damira Solaka jako 

náhradníka delegáta do Studentské komory; doc. JUDr. Markétu Seluckou, Ph.D., jako 

delegátku PrF MU; doc. PhDr. Mgr. Simonu Koryčánkovou, Ph.D., jako delegátku PdF 

MU; RNDr. Pavla Lízala, Ph.D., jako delegáta PřF MU; doc. RNDr. Lubomíra 

Popelínského, Ph.D., jako delegáta FI MU; Mgr. Vratislava Havlíka, Ph.D., jako delegáta 

FSS MU a doc. Mgr. Jiřího Nykodýma, Ph.D., jako delegáta FSpS MU.  

4. Akademický senát MU podporuje činnost Mateje Patrika Žitňanského jako externího člena 

ve Studentské komoře Rady vysokých škol.  

5. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, souhlasí s nákupem movité věci — přístroje Transmisní elektronový 

mikroskop, jehož nákupní cena dosáhne nejvýše 45 000 000,– Kč vč. DPH.  

6. Akademický senát MU pověřuje svého předsedu, aby jednal s rektorem MU o 

odměňování činnosti v univerzitní samosprávě podle těchto zásad: odměňováni budou 

členové AS MU a jeho komisí na základě principu odměny za účast na schůzi souhrnně 

vypláceným jednou ročně; výše odměny bude činit pro členy AS MU a jeho komisí (vyjma 

předsedů) 1000 Kč hrubého za schůzi (základní odměna); výše odměny pro předsedy 

komisí a komor bude činit trojnásobek základní odměny za schůzi; výše odměny pro 

předsedu AS MU bude činit šestinásobek základní odměny za schůzi; v případě souběhu 

funkce člena senátu a člena (předsedy) komisí je možný součet odměn za obě pozice; 

výši odměny pro jednotlivé členy předá předseda AS MU v pravidelném termínu před 



 

koncem kalendářního roku na základě účasti zaznamenané v zápisech ze schůzí AS MU 

a jeho komisí.  

7. Akademický senát Masarykovy univerzity nominuje RNDr. Pavla Lízala, Ph.D.; doc. PhDr. 

Jarmilu Bednaříkovou, CSc.; Mgr. Michaelu Tvrdoňovou; MUDr. Tibora Stračinu do 

pracovní skupiny pro jednání o financování doktorských studentů.  

8. Akademický senát Masarykovy univerzity schvaluje harmonogram svých řádných 

zasedání v roce 2018 v termínech 15.1.; 19.2.; 5.3.; 9.4.; 14.5.; 4.6.; 1.10.; 5.11.; 3.12. 


